
PROTOKOŁ Nr XXIII/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 21 listopada  2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy              -   /nieobecni J. Karaś – Przewodnicząca RG,

                                                                                           M. Olech/ 
                                                                     

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak

c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e)  Dyrektor GOK                                             - Anna Pietrzak
f) Dyrektor Sz. P. W Gogolewie                      - Iwona Warkocka  
g) Kierownik OPS                                            - Krystyna Szustak                                                   

Porządek obrad:

      1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXI i XXII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) nadania  statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Dębnicy Kaszubskiej,
b) zmiany uchwały nr XXI/156/2012 w sprawie zawarcia umowy partnerskiej  pomiędzy 
Gminą Dębnica Kaszubska a Powiatem Słupskim w sprawie wspólnej realizacji zadania 
publicznego,
c) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i 
innymi  podmiotami  wymienionymi  w art.  3  ust.3  ustawy z  dnia  24 kwietnia  2003  r.  o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego 
gminy  Dębnica  Kaszubska  w  dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych 
organizacji,
d) określenia trybu i kryteriów realizacji zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej,
e)  podziału  gminy  Dębnica  Kaszubska  na  okręgi  wyborcze  oraz  ustalenia  ich  granic, 
numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

 f)  postanowienia  o  odbieraniu  przez  Gminę  Dębnica  Kaszubska  odpadów  komunalnych  od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne

g)  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Dębnica 
Kaszubska,

 h)  wymagań,  jakie  powinien  spełnić  przedsiębiorca  ubiegający  się  o uzyskanie   
 zezwolenia  w zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i transportu  
   nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie Dębnica Kaszubska, 

i) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok,
j) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2013 rok,
k) zmian w budżecie gminy na 2012 rok,
l)  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  lata 
2012-2022,
ł) emisji obligacji komunalnych Gminy Dębnica Kaszubska.

       3. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych na dzień 31.12.2011 r.
    
     4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
        5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,



c) Komisji Rewizyjnej.
        6.  Interpelacje radnych. 

  7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
  8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

        9.  Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 

1a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  dokonała otwarcia sesji Rady Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zgodnie z § 33 pkt.2 Statutu zaproponowała wybór 
Sekretarza obrad. Zaproponowała na to stanowisko radną Elżbietę Fryckowską.
Radna E. Fryckowska wyraziła zgodę. Radni nie wnieśli sprzeciwu.    

    

b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji 
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Wiceprzewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt zwrócił się z prośbą o ujęcie w pkt.3 porządku obrad przyjęcie Planu nabywania, zbywania 
i zamiany nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.11.2012 r.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad wniesioną przez Wójta Gminy 
propozycją zmiany porządku obrad.
Wynik głosowania – 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad.
Wynik głosowania – 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c/ 
Do   protokołu  nr  XXI  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   17 października 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Do   protokołu  nr  XXII  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   29 października 2012 r. uwag nie 
wniesiono.

W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2

a)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie   nadania  statutu Gminnemu Ośrodkowi 
Kultury w Dębnicy Kaszubskiej
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 1 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

Wójt poinformował, że zgodnie z dyskusją nad projektem uchwały, która odbyła się na posiedzeniu 
komisji  wspólnych  Rady  Gminy  w  dniu  14.11.  2012  r.  w  §  9  pkt.  2  załącznika  do  uchwały 
wprowadził  autopoprawkę i  otrzymał  on brzmienie:  „  Powołanie  dyrektora następuje  w drodze 
konkursu ogłoszonego przez Wójta Gminy w oparciu o zasady określone w regulaminie konkursu 
uchwalonego przez Radę Gminy”.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.



b)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o  przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie   zmiany uchwały  nr  XXI/156/2012  
w  sprawie  zawarcia  umowy  partnerskiej  pomiędzy  Gminą  Dębnica  Kaszubska  a  Powiatem 
Słupskim w sprawie wspólnej realizacji zadania publicznego. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

c)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie  określenia  szczegółowego sposobu 
konsultowania z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów 
aktów prawa miejscowego  gminy  Dębnica  Kaszubska  w dziedzinach  dotyczących  działalności 
statutowej tych organizacji. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

d)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  określenia trybu i kryteriów realizacji 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 4 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i nie uzyskał pozytywnej opinii.  

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radny  K.  Żukowski  poinformował,  że  podtrzymuje  wniosek  o  odrzucenie  projektu  uchwały 
postawiony na posiedzeniu wszystkich komisji Rady. 

Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  



W wyniku głosowania  uchwała została odrzucona /0 za, 5 przeciw, 8 wstrzymujących/.

e)

Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża poinformowała,  że Komisarz Wyborczy w Słupsku 
postanowieniem Nr 54.12 z dnia 8 listopada 2012 r. stwierdził niezgodność z prawem w sprawie 
podziału gminy Dębnica Kaszubska na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu. Wzywa nas jednocześnie do dokonania podziału gminy 
na okręgi wyborcze w sposób zgodny z prawem. Zapoznała Radnych z treścią postanowienia – 
załącznik  Nr  5  do  protokołu.  Poinformowała,  że  Wójt  spotkał  się  z  Komisarzem Wyborczym  
w Słupsku podczas dyżuru w dniu 15.11.2012 r. Poprosiła Wójta o przedstawienie informacji z tego 
spotkania.
Wójt  poinformował,  że  z  panią  Sekretarz  spotkał  się  z  panią  Komisarz  Wyborczą  w  Słupsku 
podczas jej dyżuru w Biurze Wyborczym. Poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma możliwości 
prawnych, by wypracowany projekt uchwały wszedł w życie. Powrót do takiego podziału zależy od 
Rady  Gminy.  Jeżeli  dojdzie  do  zmiany  granic  sołectw,  to  podział  także  może  ulec  zmianie. 
Państwowa  Komisja  Wyborcza  działa  zgodnie  z  literą  prawa.  Pani  Komisarz  uważa,  że  do 
wyborów  możemy  zmienić  okręgi.  Także  uważa,  że  zaproponowany  przez  nas  podział  jest 
sensowny. Stoi na stanowisku, że do tej propozycji należy powrócić, po uporządkowaniu sprawy 
sołectw.
Poinformował,  że  w  związku  ze  stwierdzeniem  przez  Komisarza  Wyborczego  w  Słupsku 
niezgodności z prawem  w naszej uchwale Nr XXII/160/2012 z dnia 29.10.2012 r.  przedkłada pod 
obrady na dzisiejszą sesję projekt uchwały wypracowany na posiedzeniu wszystkich komisji Rady 
Gminy w dniu 10.10.2012 r. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  podziału gminy Dębnica Kaszubska na 
okręgi  wyborcze  oraz  ustalenia  ich  granic,  numerów i  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym 
okręgu.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 6 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /9 za, 4 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

f)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  postanowienia  o  odbieraniu  przez 
Gminę Dębnica Kaszubska odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 7 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /9 za, 0 przeciw, 4 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.



g)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 
Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie   przyjęcia  regulaminu  utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 8 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

h)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w sprawie    wymagań,  jakie  powinien  spełnić 
przedsiębiorca  ubiegający  się  o uzyskanie  zezwolenia  w zakresie  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 9 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radny K. Żukowski uważa, że powinniśmy zmierzać do tego, by wszystkie gospodarstwa domowe, 
które nie są przyłączone do kanalizacji sanitarnej,  miały podpisane umowy z przedsiębiorcami  
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych, a nie tylko wymagać od nich dokumentów, 
potwierdzających wywóz.

Wójt zauważył, że jako Gmina musimy wszystkim mieszkańcom stwarzać jednakowe warunki.  
Na terenie Gminy jest jeszcze wiele miejscowości bez sieci sanitarnej. Dowożenie nieczystości do 
zlewni w Dębnicy Kaszubskiej jest bardzo drogie, nie zawsze realne. Mamy koncepcję na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Czekamy na programy zewnętrzne w tym zakresie. Na dzień 
dzisiejszy trudno wyegzekwować realizację wywozu nieczystości ciekłych. Po wykonaniu III etapu 
kanalizacji pozostanie nam do uporządkowania w tym zakresie jeszcze około 20 % gospodarstw. 
Na jednej z kolejnych sesji będzie chciał omówić realizację tego zadania. 

 Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

i)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie   określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2013 rok
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 10 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 



z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy wyjaśniono z Radcą Prawnym 
wątpliwości związane ze zwolnieniem ZGK Spółki  z o. o. z opłat podatku od budowli,  gruntów 
wykorzystywanych do zaopatrzenia mieszkańców w wodę i odprowadzania ścieków? Czy zapisy § 
2 ust. 1 nie skutkują tym, że ZGK będzie musiało płacić podatek?

Skarbnik Poinformował, że ZGK korzysta ze zwolnienia przedmiotowego.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.

j)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie kreślenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na 2013 rok. 
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 11 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  Zapoznała 
z wynikami głosowania poszczególnych Komisji.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujących/.
/ w trakcie głosowania nieobecna I. Tabaka/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.

k)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 12 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zwróciła  się  z  zapytaniem,  co  z  budową drogi  gminnej  
w Kotowie?

Skarbnik  poinformował,  że  zadanie  zostało  wprowadzone  do  budżetu  po  stronie  dochodów 
( dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego oraz darowizna) i wydatków. Koszt tego zadania to 
75.990 zł. Darczyńca wpłacił 30 tys. zł.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z tym, że darczyńca wpłacił tylko 30 
tys. zł. będzie zmiana w sposobie  finansowania tego zadania?

Skarbnik poinformował, że obecnie toczą się jeszcze rozmowy.

Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /13  za,  0  przeciw,  0  



wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.

l)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012-2022.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 13 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. i uzyskał pozytywną opinię.  

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają 
dodatkowe pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /13  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.

k)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Sekretarza  Obrad  Elżbietę 

Fryckowską o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  emisji  obligacji  komunalnych Gminy 
Dębnica Kaszubska.
Sekretarz Obrad Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 14 do protokołu/.

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy A. Łomża poinformowała, że projekt uchwały nie był omawiany 
na posiedzeniu wszystkich komisji Rady w dniu 14.11.2012 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem  uchwały.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  prośbą  o  wyjaśnienie  zapisu  §  1  pkt.  4 
„obligacje nie będą zabezpieczone”.

Skarbnik  poinformował,  że  nie  będziemy  stosować  zabezpieczenia  mieniem  komunalnym  czy 
wekslem „in blanco”. 

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy zachodzi taka możliwość, że żaden z banków 
nie przystąpi do wykupu obligacji?

Skarbnik poinformował, że zawsze zachodzi takie ryzyko, że nikt nie przystąpi do przetargu na 
wykup obligacji. W takim przypadku będziemy zmuszeni do zaciągnięcia kredytu komercyjnego. 
Obligacje są dla nas najtańsze. Przetarg na wyłonienie banku może odbyć się po zaciągnięciu 
opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej. W ramach przetargu negocjujemy jak najniższą marżę. 
Należy  pamiętać,  że  marża  jest  zmienna,  tak  jak  WIBOR.  Przetarg  jest  zawsze  II  stopniowy. 
Drugim stopniem przetargu są negocjacje z bankami, które zaproponowały najniższą marżę.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, ile na dzień dzisiejszy wynosi WIBOR?

Skarbnik poinformował, że w granicach 5%.

Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /13  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 36 do protokołu.

Skarbnik ponadto poinformował,  że w przypadku zwrotu przez Urząd Marszałkowski dotacji  na 
wykonane zadania inwestycyjne zmniejszy się wysokość obligacji o wartość otrzymanych zwrotów.

Ad 3 



Agnieszka Łomża – Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Sekretarza Elżbietę Fryckowską 
o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 21.11.2012 roku.
Sekretarz Elżbieta Fryckowska przedstawiła Plan nabywania, zbywania i zamian  nieruchomości 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska / załącznik Nr 15 do protokołu/.
Radni poprosili o szczegółowe omówienie zawartych w planie propozycji.  Wójt Gminy przedstawił 
uzasadnienie  do  poszczególnych  pozycji  ujętych  w  planie  nabywania,  zbywania  i  zamian 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.

Więcej uwag nie wniesiono.
Wiceprzewodnicząca Agnieszka Łomża zamknęła dyskusję nad Planem nabywania,  zbywania  
i zamiany nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21.11.2012 roku.
Wiceprzewodnicząca  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  Planem  z  dnia  21.11.2012 
roku.          
W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości na terenie Gminy  
Dębnica  Kaszubska  z  dnia  21.11.2012  roku  został  przyjęty  (13  za,  0  przeciw,  0  
wstrzymujące).  

Ad 4
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zapoznała Radnych z analizami oświadczeń 

majątkowych  złożonych  na  31.12.2010  roku.  Do  biura  rady  wpłynęły  analizy:  Wojewody 
Pomorskiego – zał. Nr 16, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Słupsku – zal. Nr 17, Naczelnika 
Drugiego  Urzędu  Skarbowego  w  Koszalinie  –  zał.  Nr  18,   Wójta  Gminy  –  zał.  Nr  19, 
Przewodniczącej  Rady  Gminy  -  zał  Nr  20  do  protokołu/.Ponadto  poinformowała,  że  wystąpiły 
drobne  uchybienia,  które  zostały  usunięte.  W  złożonych  oświadczeniach  majątkowych   nie 
stwierdzono nieprawidłowości, które powodowałyby wszczęcie procedur wynikających z art. 24h 
ust.3 ustawy o samorządzie gminnym.  

Ad 5 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 17 października do dnia 20 listopada 
2012 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 21 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  17  października  do  20  listopada  2012  r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 22 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radna E. Fryckowska prosi o:
− bliższe informacje dotyczące zimowego utrzymania dróg. Z przedłożonego sprawozdania 
wynika, że nie  wszystkie drogi są  objęte zimowym utrzymaniem dróg.
− więcej informacji dotyczących złożonego projektu na budowę wiat rekreacyjnych. Co to ma 
być?
− Porozumieniu z Miastem Słupsk na współfinansowanie kosztów nauczania religii – 5 dzieci, 
czy dotyczy to dzieci innych wyznań?
Wójt poinformował, że w drodze przetargu wyłoniono wykonawców na zimowe utrzymanie dróg 
w rejonie Motarzyno – Budowo – wykonawcą będzie pan Krycki (108 zł za godzinę pracy) oraz 
w Dębnicy Kaszubskiej – wykonawca ZGK Spółka z o.o (110 zł za godzinę) . Pozostałe oferty 
zostały  odrzucone  z  uwagi  na  zaproponowaną cenę  –  140  zł  za  godzinę.  Uważa,  że  jest  to 
wygórowana stawka.  Na wysokość stawki miały wpływ: wysokość stawki VAT usługodawcy oraz 
sprzęt,  jakim  on  dysponuje.  Przy  sprzęcie  dobrej  marki  proponowana  cena  była  wyższa. 
Poinformował,  że  w  tym  tygodniu  temat  będzie  rozwiązany  dla  pozostałych  rejonów.   
Z usługodawcami zostaną podpisane umowy po przeprowadzeniu rokowań. Za realizację tego 
zadania odpowiada Zastępca Wójta. 
Odnośnie wiat poinformował, że złożono taki projekt dla miejscowości, w których nie ma świetlic 
i na obecny czas brak możliwości ich budowy. Mają to być wiaty o powierzchni  ok. 30 m 2 . Wiaty 
mają być osłonięte. W ich wnętrzu młodzież mogłaby grać w tenis stołowy i inne gry, w okresie 



letnim mogłyby się tam nawet odbywać zebrania, czy inne imprezy kulturalne. Mają to być miejsca 
służące lokalnej społeczności. 
Sekretarz  Gminy  odnośnie  porozumienia  z  Miastem  Słupskiem  w  sprawie  nauczania  religii, 
dotyczy wyznania greko-katolickiego, poinformowała, że takie porozumienie jest podpisywane po 
raz kolejny. Miasto organizuje takie nauczanie po podpisaniu porozumień z gminami. My płacimy 
proporcjonalnie do ilości dzieci. Nauka religii nie jest dofinansowywana z subwencji oświatowej. 
Obecnie jesteśmy w sporze z Urzędem Miejskim, gdyż nie chcemy płacić za okres wakacji.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy Gmina ponosi koszt nauczania tylko tego 
jednego wyznania? 
Sekretarz poformowała, że w chwili  obecnej tylko dla tego  wyznania współfinansujemy naukę 
religii. Wcześniej współfinansowaliśmy także dla wyznania zielonoświątkowców. 
Radna  I.  Tabaka  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  p.  Krycki  odśnieża  cały  rejon  motarzyńsko-
-budowski?
Wójt poinformował, że tak.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy jeżeli byliby, na przykład chętni do nauki religii 10 
wyznań to gmina ma obowiązek im to umożliwić?
Sekretarz poinformowała, że tak. W przypadku gdyby było 7 dzieci z jednego wyznania na terenie 
szkoły, to ma obowiązek zorganizować takie lekcje u siebie.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy w przypadku gdy są prowadzone lekcje etyki, 
nie można tego uniknąć?
Sekretarz  poinformowała,  że  nie.  Ten  obowiązek  wynika  z  umowy  zawartej  przez  Państwo  
z Kościołem. Każde wyznanie jest traktowane jednakowo. Rodzice decydują o tym ,w nauczaniu 
jakiego wyznania uczestniczą ich dzieci.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zauważyła także, że nie wszystkie religie – wyznania mogą 
być objęte nauką religii. Wykaz religii uznawanych wynika z konkordatu.
Radna B. Stachowicz  zwróciła się z zapytaniem, w jakiej kolejności i kiedy będą budowane wiaty 
rekreacyjne?
Wójt poinformował, że złożono wniosek na realizację tego zadania. Czekamy na rozstrzygnięcie. 
Uważa,  że  wniosek  jest  sensowny.  Po  jego  akceptacji  będą  budowane  we  wskazanych 
miejscowościach i w kolejności wskazanej w sprawozdaniu. 
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, czy z chwilą ukończenia budowy drogi w Podolu 
Małym zostanie tam wprowadzone ograniczenie tonażu dla korzystających z niej użytkowników 
ruchu? 
Wójt poinformował, że wystąpiono już z wnioskiem.
Radna B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, kiedy zostanie wylany asfalt na drodze brukowej 
w Podolu Małym?
Wójt poinformował, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. W tym zakresie mamy dużo potrzeb, 
o czym wszyscy wiedzą. W pierwszej kolejności należy zająć się drogami w tych miejscowościach, 
gdzie  ukończono  prace  związane  z  kanalizacją.  Proponuje,  by  pojechać  w  teren  i  ocenić.  
Nie potrafi powiedzieć, jakie przyjąć priorytety w tym zakresie. 
Radna  B.  Stachowicz  nadmieniła,  że  zgodnie  z  wcześniejszymi  ustaleniami  drogi,  
w poszczególnych miejscowościach miały być wykonywane kompleksowo.
Sekretarz zapoznała Radnych z treścią zawartego porozumienia z Urzędem Miejskim w Słupsku 
w sprawie organizacji  nauczania religii.  Koszt nauki 1 dziecka miesięcznie wynosi 90,89 zł,  co 
łącznie rocznie daje 4,5 tys. zł.  

Ad 6 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji 

Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji 
Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  



że komisja    w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji Rady Gminy, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję   

c/   
  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie 
międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy, 
na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 

Ad 7
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radny Ireneusz Ziółkowski – prosi o wyjaśnienie, dlaczego ustawiono znak nakazu jazdy 
w prawo na ulicy Zjednoczenia przy sklepie p. Kosiorka? Uważa, że w tym miejscu znak nie jest 
potrzebny,  gdyż  nie  występuje  tam  zagrożenia  dla  uczestników  ruchu  drogowego  chcących 
pojechać w lewą stronę. Jest tam dobra widoczność. Jednocześnie uważa, że jeżeli ma ten znak 
obowiązywać, to oznakowanie od strony Słupska jest niepełne, gdyż nie ma znaku zakazu jazdy 
w prawo.
Wójt poinformował, że organizacją ruchu na drodze wojewódzkiej zajmuje się Wojewódzki Nadzór 
Ruchu Drogowego.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  Gmina  może  wnioskować  o  zmianę  tego 
oznakowania.
Wójt  poinformował,  że po otrzymaniu interpelacji  na piśmie wystąpi w tej  sprawie do jednostki 
mającej w swojej gestii tę drogę.
 Radny K.  Żukowski  uważa,  że przejście dla pieszych na wysokości  Urzędu Gminy jest  słabo 
oświetlone.
Radny  Krzysztof  Badowski  –  prosi  o  podjęcie  interwencji  w  sprawie  ustalenia  sprawców 
zniszczenia drogi na odcinku Mielno- Podwilczyn. Była tam prowadzona wycinka drewna. Firma 
wywożąca  drewno zniszczyła  drogę.  Prosi  o  ustalenie  firmy,  która  zajmowała  się  transportem 
drewna  w  celu  zobowiązania  jej  do  przywrócenia  stanu  drogi  do  stanu  przed  rozpoczęciem 
wywózki.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zapoznała  z  treścią  odpowiedzi,  jakie  wpłynęły  na 
interpelacje złożone na sesji w dniu 17.10.2012 r. 
Wójt poinformował, że „Skibiński” w specyfikacji miała tylko uprzątnięcie nieczystości z poletek.  
Nie  obejmowała  ona zbiorników,  które  pracowały  w trakcie  trwania  prac  modernizacyjnych na 
oczyszczalni. W tym zakresie były niedomówienia z tą firmą. Jak pamiętamy, z uwagi na panujący 
tam fetor, przeniesiono pracowników administracji do pomieszczeń GOK. Garbarnia jest zakładem 
chemicznym. Podjęliśmy się odbioru nieczystości z tego zakładu. Pracują tam nasi mieszkańcy. 
Garbarnia  była  zobowiązana  do  redukcji  chromu  z  odpadów,  które  przyjmowane  są  przez 
oczyszczalnię. Nie udało się całkowicie zredukować tego pierwiastka. Firma „Skibiński”, mimo że 
nie  miała  tego  w  specyfikacji,  deklarowała,  że  opróżni  te  zbiorniki.  Przymierzyła  się  do  ich 
opróżnienia.  Częściowo  je  wypompowała,  ale  odstąpiła  od  realizacji.  Gmina  w  poczuciu 
odpowiedzialności za ochronę środowiska naturalnego nie może pozbyć się tych nieczystości  
w sposób, który byłby niezgodny z prawem. Te nieczystości będą sukcesywnie wywożone, nie wie 
dlaczego ZGK tak późno się wzięło  za realizację  tego zadania.  Ta jednostka z tego żyje,  nie 
powinna odbijać piłeczki.

Ad 8

 Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radna E.  Fryckowska  poinformowała, że otrzymała informację,  że przy stadionie wyrwane są 
drzwiczki od skrzynki elektrycznej. Prosi o sprawdzenie tej informacji.
Radny A. Ślipek zwrócił się z zapytaniem, gdzie zlokalizowana jest w Budowie dz. 802/2, czyja to 
własność? Jest ona ujęta do sprzedaży w budżecie na 2013.
Wójt poinformował, że wyjaśni po sesji.
Radny A. Ślipek prosi o naprawę oświetlenia przy chodniku łączącym wieś z osiedlem. Zwrócił się 
także z zapytaniem, czy w planach na 2013 roku ujęto remont drogi powiatowej Budowo – Jawory?
Wójt  poinformował,  że problem oświetlenia przekazał p.  Kotarskiemu, który miał  zająć się tym 



tematem. Nie wie, dlaczego to tak długo trwa.
Radny Rady Powiatu I. Bejnarowicz poinformował, że były rozmowy dotyczące remontu tej drogi 
oraz  dróg  w  Niepoględziu.  Jest  wola  powiatu.  Wszystko  zależy  od  środków.  Powiat  jest 
zainteresowany realizacją zadań, które w 50% są dofinansowywane przez samorząd gminny.
Radny Z./ Botwinionek zauważył, że przy takim  podejściu nie ma co marzyć o remoncie drogi 
Słupsk – Podkomorzyce, gdyż wartość prac jest bardzo wysoka.
 Radny I. Ziółkowski zwraca uwagę na złą jakość prac przy ponownym układaniu ciągów pieszo-
-jezdnych  na  osiedlu  Zajęcza,  po  wykonaniu  jakichkolwiek  prac  wymagających  ingerencji  
w wykonane prace przy infrastrukturze drogowej. Poinformował także o wykruszonym asfalcie na 
wysokości posesji państwa Sz.
Wójt poinformował, że firma wykonująca tam prace w dniu dzisiejszym obiecała, że zaleje asfaltem 
uszkodzone odcinki. Odnośnie polbruku poinformował, że jest to dobra metoda budowania dróg. 
Tę  nawierzchnię  można  zawsze  rozebrać,  ale  należy  umiejętnie  ją  ułożyć  z  powrotem. 
Pracowników mamy takich, jakich mamy. Sądził, że te prace wykonywane są dobrze. Sprawdzi.
Radny Z. Botwinionek zwraca uwagę na złą jakość wody w Troszkach.
Wójt poinformował, że ma być budowana nowa sieć wodociągowa do tej miejscowości, w ramach 
środków pozyskanych z ANR. Ta inwestycja ma być zakończona jeszcze w tym roku.  Pogoda 
jeszcze  sprzyja  takim  pracom.  Ogłoszono  przetarg,  w  drodze  którego  wyłoniono  wykonawcę. 
Wezwano tę firmę do usunięcia braków. Firma dała bardzo niską stawkę i teraz nie odpowiada na 
nasze pisma. Zastanawia się, czy nie chcą się wycofać. Budowany jest budynek stacji uzdatniania 
wody. Wykonanie sieci wodociągowej uzależnione jest od wejścia wykonawcy. 
Radny  K.  Badowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  jest  szansa  na  uzyskanie  dofinansowania 
zewnętrznego na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków?
Wójt poinformował, że potrzeb w tym zakresie na terenie gminy jest dużo. Na takie oczyszczalnie 
liczą  mieszkańcy  Mielna  czy  Jawor.  Zgłaszaliśmy ten problem do Urzędu Marszałkowskiego.  
W chwili obecnej nie ma programów na takie zadania. Koszt budowy jednej oczyszczalni to 8 – 9 
tys. zł.  Obecnie można liczyć na kredyt  w Banku Ochrony Środowiska,  z którym mamy dobrą 
współpracę i można uzyskać umorzenie 1/3 kredytu. Naszym priorytetem są inwestycje drogowe, 
kanalizacyjne i wodne.
Radna B. Stachowicz zgłasza następujące problemy:
- wymiana tablicy z nazwą miejscowości Żarkowo,
- brak możliwości przejazdu drogą Żarkowo – Dobieszewo,
- remont w świetlicy w Podolu Małym ( odpadające kafelki na schodach, woda w piwnicy, drzwi do 
piwnicy, okno)
Wójt  poinformował,  że  stara  się  wykonywać  te  zgłaszane  usterki.  Złożono  zamówienie  na 
wykonanie i  montaż drzwi.  Ustali  z  Zastępcą,  dlaczego jeszcze tego nie  wykonano.  Dołożono 
grzejników. Złożono reklamację na wykonanie prac cykliniarskich na podłodze.
Radna I. Tabaka zgłasza następujące problemy i zapytanie:
- brak oświetlenia na przystanku PKS Niemczewo,
- co z kotłownią w Motarzynie?
- czy mieszkanie nad starą salą gimnastyczną będzie na sprzedaż?
- czy całkowicie ukończono remont czerwonej szkoły w Motarzynie?
Wójt  odnośnie  oświetlenia  w  Niemczewie  poinformował,  że  jest  to  zgłoszone  w  Zakładzie 
Energetycznym.  Czekamy  na  realizację.  Jak  wspominał  na  ostatniej  sesji,  nasze  zgłoszenia 
realizowane  są  opieszale.  Odnośnie  kotłowni  poinformował,  że  została  złożona  oferta  na  jej 
użytkowanie.  Czeka  na  kontakt  z  oferentem.  Ponagli  temat.  W sprawie  mieszkania  nad  salą 
poinformował, że raczej będzie do sprzedaży. Tam można wygospodarować 2 mieszkania. Nie wie 
natomiast,  jak  zagospodarować   salę.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  pomysłu  na  jej 
zagospodarowanie.  Odnośnie  mieszkań w budynku starej  szkoły  w Motarzynie  poinformował,  
że nie wszystko jest ukończone. Należy jeszcze wykonać tam ściany działowe. Mogą tam powstać 
4  mieszkania.  Potrzeb  w  tym  zakresie  mamy  dużo,  gdyż  lista  oczekujących  jest  długa. 
Pierwszeństwo będą miały rodziny, które zamieszkiwały tam przed pożarem.  Obecnie 4 rodziny 
zamieszkujące mieszkania socjalne w Borzęcinie, z uwagi na utratę prawa do ich zajmowania, 
powinny  je  opuścić.  Dobrowolnie  tego  nie  uczynią,  musimy  uruchomić  procedury,  a  to  jest 
czasochłonne.  Gmina  posiada  niewielki  zasób  mieszkań  komunalnych.  Osoby  w  nich 
zamieszkujące nie dbają o te mieszkania. W okresie zimowym remont w tym obiekcie zostanie 
ukończony.  



Radny I.  Ziółkowski zgłasza problem spożywania alkoholu i  sprzedaży „trawki”  w trakcie zajęć 
sportowych na Orliku. Prosi, by zwrócić uwagę osobom sprawującym nadzór nad tymi obiektami, 
by zwracali uwagę na ten problem w trakcie prowadzenia przez nich zajęć.
Wójt poinformował, że zajęcia odbywają się zawsze pod nadzorem osób sprawujących nadzór nad 
obiektem. Sądzi, że nie jest w stanie wszystkiego dopilnować.
Radny M. Mnich zwraca uwagę na fakt, że z tych obiektów korzystają rożne zorganizowane grupy.
Sołtys  Wsi  Łabiszewo  p.  Z.  Żuk  zauważył,  że  taka  wiata  w  jego  miejscowości  jest  bardzo 
potrzebna. Ostatnio było spotkanie z okazji Dnia Seniora. W tym spotkaniu uczestniczyło tylko 30 
osób z uwagi na fakt,  że w świetlicy więcej się nie zmieści.  Brak w tej miejscowości miejsca  
w którym mogłaby się spotkać młodzież, która przesiaduje na przystanku. Odnośnie placu zabaw 
w ich miejscowości, to poinformował, że jest on już tak zdewastowany, że nie można czekać do 
wiosny z jego naprawą. Ponadto nie nadaje się on już do naprawy, tylko do wymiany na nowy. 
Zamontowane tam urządzenia są bardzo eksploatowane, gdyż w tej miejscowości jest dużo dzieci. 
Ma  także  uwagi  do  sposobu  w  jaki  były  roznoszone  ankiety,  dotyczące  sposobu  obciążania 
gospodarstw domowych za wywóz nieczystości stałych.   Mieszkańcy do dzisiaj się go pytają jak to 
wypełnić. Osoba rozdająca dała ankietę i kazała zakreślić w odpowiednim miejscu i zwrócić do 
Urzędu. Mieszkańcy ze wszystkimi problemami przychodzą do sołtysa, a osoba roznosząca nie 
była u niego. Ma także zastrzeżenia do pracowników OPS. Ostatnio był organizowany wyjazd dla 
osób niepełnosprawnych. On jako sołtys nie dostał żadnej informacji. Mieszkańcy nie wiedzą, jakie 
były  kryteria,  by  w  tym  wyjeździe  uczestniczyć.  W  tej  miejscowości  jest  dużo  dzieci 
niepełnosprawnych. Prosi, by Wójt przysłał ekipę, która rozbierze stary plac zabaw.

Radna B. Stachowicz uważa, że  prośba sołtysa jest uzasadniona, gdyż na tym placu może dojść 
do tragedii.

Pan Sołtys prosi także  o interwencję w gminie Damnica, by w okresie zimowym odśnieżali drogę 
Domaradz – Boguszyce do granic naszej gminy. 

Wójt poinformował, że postanowiono zwrócić się do mieszkańców z zapytaniem, w jakiej formie 
chcą, by naliczać opłatę za wywóz nieczystości stałych. Wskazano 4 warianty. Postanowiono to 
uczynić w formie ankiety. Przygotowano 1500 ankiet – uważa, że jest to wystarczająca ilość, gdyż 
obejmuje ok. ½  ilości gospodarstw domowych. Z ankietami w teren wysłano stażystki. Sądził,  
że są to osoby, które podołają temu zadaniu. 

Odnośnie  wycieczki  poinformował,  że  na  terenie  gminy  jest  dużo  dzieci  i  młodzieży 
niepełnosprawnej. Autobus, który posiadamy, może zabrać 40 osób, a w takich przypadkach gdy 
wyjazd jest organizowany dla osób niepełnosprawnych, to należy liczyć się z faktem, że każda 
taka osoba jedzie  z  opiekunem i  jednorazowo może jechać tylko  20 takich  osób.  Po każdym 
wyjeździe są wątpliwości.  Zwróci uwagę pracownikom OPS, by w przyszłości do mieszkańców 
trafiała pełna informacja w przypadku organizacji wyjazdu dla tej grupy, gdyż są to bardzo wrażliwe 
osoby. Odnośnie odśnieżania drogi przez UG Damnica do granic naszej gminy poinformował,  
że przekaże tę prośbę do Gminy Damnica.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy to prawda, że płot przy świetlicy stoi zgodnie  
z przepisami?

Wójt poinformował, że tak. Była komisja, sprawdziła i potwierdziła, że stoi zgodnie z przepisami.

 Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęła odpowiedź na 
pismo skierowane do Komendanta Miejskiego Policji w Słupsku, po sesji w dniu 17.10.2012 r.  
w sprawie utrzymania Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej. Zapoznała z treścią  pisma I.dz. 
SK.012-1/2012 z dnia 15.11.2012 r. (teczka OG.0004.24.2012).

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że wpłynęła także do bura rady prośba p. A. 
Peplińskiej  mieszkanki  Motarzyna  w  sprawie  dofinansowania  wydania  książki  z  wierszami  „I 
uszatkę bałwan zgubił” /załącznik Nr 23 do protokołu/.   Poinformowała, że zainteresowani Radni 
mogą wpłacać dobrowolne kwoty na wskazane w piśmie konto.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża poinformowała,  że  Wójt  Gminy  na  podstawie  § 3  ust.1 
rozporządzenia  Ministra  Sprawiedliwości  z  dnia  1.06.2010  r.  przedłożył  informację  w  sprawie 
podmiotów,  w  których  będzie  wykonywana  kara  ograniczenia  wolności  oraz  praca  społecznie 
użyteczna. Zapoznała Radnych z treścią informacji, która stanowi załącznik Nr 24 do protokołu)



Ad 9

Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy o godzinie 14 20 dokonała zamknięcia 
obrad XXIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

                                                                                             Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

                                                                                                                        /-/Agnieszka Łomża        

Protokołowała:                                                                                        

Teresa Kozdroń-Kołacka  


